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A kol lég iumok jövőjé-
ről t a n á c s k o z t a k a h é t 
e l só h á r o m n a p j á n Sze-
g e d e n a F e l s ő o k t a t á s i 
K o l l é g i u m o k O r s z á g o s 
S z ö v e t s é g é n e k é s a kü-
l ö n b ö z ő v á r o s o k b a n lé-
v ő d i á k s z á l l á s o k n a k a 
k é p v i s e l ő i . A t a l á l k o z ó 
m e g n y i t ó j á n r é s z t v e t t 
Kiss Á d á m , kijelölt Felső-
o k t a t á s i é s t u d o m á n y -
politikai he lyet tes á l l am-
t i t k á r , a k i v e l a t a n á c s -
k o z á s t é m á j á r ó l é s a k -
t u á l i s k é r d é s e k r ő l b e -
szé lge t tünk . 

• Milyenek lesznek a jö-
vő kollégiumai az oktatá-
si tárca elképzelései sze-
rint? 
- Szeretnénk, ha a kollé-

giumi rendszer megtartaná 
az évszázados magyar ha-
gyományokat, és szerves ré-
sze lenne az értelmiségi ne-
velésnek. A jelenlegi gazda-
sági helyzetben sajnos nincs 
lehetőség arra, hogy a kollé-
giumokat csupán állami tá-
mogatásból tar tsák fenn . 
Mivel a köve tkező évek 
költségvetésében a kollégiu-
mok támogatásához nem le-
het elkülöníteni a mainál lé-
nyegesen nagyobb összeget, 
a kormányzat támogatja és a 
jogszabályokban lehetővé 
teszi más piaci források be-
vonását . Ez e lképze lhe tő 
adókedvezménnye l , vagy 
úgy, hogy a vállalatokat ér-
dekeltté tesszük a diákszál-
lások támogatásában. A fel-
sőoktatási intézményeknek 
szabad kezet kell adni. hogy 
megtalálják azokat a támo-
gatási lehetőségeket, ame-
lyekkel biztosítani tudják a 
hallgatók elhelyezését. Nem 
kell egységes rendszert lét-
rehozni, minden helyen a 
hagyományoknak és a lehe-
tőségeknek leginkább meg-
felelő formát kell megtalálni 

Kérdések a felsőoktatásban 

„ Piacosít ják" 
a kollégiumokat 
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a kollégiumok működtetésé-
hez. 

# Gondol-e a kormány 
azokra, akik kiszorulnak 
a diákszállásokról? 
- Az idei kö l t ségvetés 

730 millió forint lakhatási 
támogatást tartalmaz, ame-
lyet szétosztanak az intéz-
mények között, annak meg-
felelően, hol hány hallgatót 
kell elhelyezni azután, hogy 

a kollégiumi helyeket már 
be tö l tö t ték . A támogatás 
mintegy háromezer forint 
lesz havonta. Az erre fordít-
ható összeget néhány napon 
belül megkapják az intézmé-
nyek, amelyek a saját elveik 
alapján osztják szét a pénzt. 

• A tandíjmentességben 
részesülők körének kiszé-
lesítése nyomán az intéz-
mények által elveszített 

bevételeket a kormány 
hogyan és meddig kíván-
ja pótolni? 
- Idén és jövőre a költ-

ségvetésből pó to l juk az 
egyetemek és főiskolák ki-
eső bevételeit. Azt követően 
pedig ez az összeg beépül a 
normat ív t ámoga tásba , 
amely tehát annyival lesz 
több, amekkora a tandíjból 
származó bevételük lenne. 

• Az előző kormány erő-
sen szorgalmazta az in-
tézmények integrációját, 
mostanában azonban er-
ről nem esik szó. 
- A jelenlegi kormányzat-

nak is az az á l l á spon t j a , 
hogy az intézményhálózat 
racionalizálása az egyik leg-
fontosabb feladat a magyar 
felsőoktatásban. A hangsúlyt 
azonban talán máshova he-
lyezzük. Az integrációnak 
alapvetően három célja le-
het. Egyrészt ott kell integ-
rálni, ahol az a képzési kíná-
lat és az oktatás minőségé-
nek javulását eredményezi. 
Másrészt az egységes intéz-
ményeket azért szükséges 
létrehozni, hogy megteremt-
sék a tudományos kutatás-
hoz szükséges szellemi erők 
kritikus tömegét. Harmad-
szor erősen támogatjuk a re-
gionális integrációt, amelyet 
a jelenlegi kormányzat a re-
gionális fejlesztés kulcsele-
mévé szeretne tenni. Nem 
ér tünk egyet azonban az 
egymástól távol fekvó főis-
kolák vagy egyetemek kény-
szerű integrációjával, illetve 
az egymástól szakmailag na-
gyon különböző intézmé-
nyek látszólagos egységesí-
tésével. 

• Szóba került a Világ-
bankkal a felsőoktatás 
támogatására kötött szer-
ződés módosítása. Miért? 
- Néhány kérdésben a je-

lenlegi kormányzat politiká-
ja eltér a szerződésben meg-
fogalmazottaktól. A Világ-
bank képviselóivel folytatott 
tárgyaláson Pokorni Zoltán 
közölte, hogy a szerződés 
szellemét - amely a magyar 
felsőoktatás előrelépését fo-
galmazta meg - fenntartjuk. 
A szerződés kiegészítésével 
kapcsolatban augusztus 24-
én lesz az elsó tárgyalás a 
Világbankkal. 

Hegedül Szabolcs 

Princz nem kap 
végkielégítést 

• B u d a p e s t (MTI) 
Princz Gábornak nem jár 

végkielégítés, mert a Posta-
bank elnök-vezérigazgatója 
saját maga mondott le, nem 
csupán az elnökségről, de a 
vezérigazgatói posztról is, 
mint banki állásról - mondta 
az MTI-nek szerdán Németh 
Krisztina, a Postabank és 
Takarékpénztár Rt. sajtófő-
nöke. 

A hitelintézet a korábbi öt 
vezérigazgató-helyettestől 
közös megegyezéssel, végki-
elégítés nélkül kíván elbú-
csúzni. A tárgyalások folya-
matban vannak, a többséggel 
már megegyeztek. 

A hatodik, maradó vezér-

igazgató-helyettes nevét Né-
meth Krisztina személyiségi 
okokra hivatkozva nem árul-
ta el. 

Az ú j menedzsment t e l 
kapcsolatban a saj tófőnök 
elmondta: Auth Henrik ve-
zérigazgató az igazgatóság 
bevonásával tárgyalásokat 
folytat a leendő új vezetés 
személyi körének összetéte-
léről. A vezérigazgató-he-
lyettesi posztokra nem pá-
lyáztatják a jelölteket, ha-
nem interjúkat folytatnak, 
kérdéseket tesznek föl a vá-
rományosoknak és ezek 
alapján szeptember elejére a 
személyi döntéseket végle-
gesíthetik. 

Bírság helyett 
postai utalvány 

• Budapes t (MTI) 
A szabálysértési törvény-

tervezet kidolgozói javasol-
ják, hogy helyszíni bírságolás 
helyett inkább postai úton 
hajtsák be rendőrség által ki-
szabott pénzbünte tés t , a 
BRFK által kísérleti jelleggel 
indított megoldást követve -
mondta Komáromi Endre ez-
redes, a BRFK közlekedés-
rendészeti főosztályának ve-
zetője az MTI-nek, szerdán. 

A jogszabályok eddig is 
lehetővé tették, hogy a gép-
kocsivezető - ha nem volt ná-
la elegendő készpénz - postai 
utalványon, okmánybélyeg-
gel rója le büntetését. 

A fővárosban július else-
jén indított kísérletbe bevont 
rendőrök azonban már ezt az 

eljárást alkalmazták a bünte-
tésnél. 

A bírságot a szabálytalan-
kodó gépkocsivezetőnek 15 
napon belül kell postára ad-
nia. Ha ezt nem teszi meg, az 
eljáró hatóság levélben fel-
hívja a szabálysértő figyelmét 
a mulasztásra. Ezután értesíti 
a lakhely szerint illetékes ön-
kormányzat jegyzőjét, és adó 
formájában behajtják a pénzt. 

A BRFK-nak - pozitív ta-
pasztalatok esetén - augusz-
tus közepén kellett volna ja-
vaslatot tennie az utalványos 
módszer országos bevezetés-
re, ez azonban okafogyottá 
vált a szabálysértési törvény-
tervezet ismeretében - fűzte 
hozzá Komáromi Endre ezre-
des. 

Megemlékezés 
a Páneurópai Piknikről 

A tökééetos ifoif űrow Group 

• Sopron (MTI) 
A ke le tnémet menekü-

lök előtti határnyitásra, az 
Ausztria és Magyarország 
közötti vasfüggöny lebon-
tásá ra emlékeztek a Pán-
európai Piknik kilencedik 
évfordulóján, szerdán Sop-
ronban és a város közelé-
ben a történelmi jelentősé-
gű események színhelyén. 

Az ünnepségsorozat emlék-
kiállítás megnyitásával kezdő-
dött. A kilenc évvel ezelőtti 
történéseket felelevenítő tárla-
tot Dávid Ibolya igazságügy-
miniszter nyitotta meg. 

A Páneurópai Piknikkel 
olyan folyamat indult el -
hangsúlyozta a miniszter - , 

amely az új polgári magyar ál-
lam megalakulásához vezetett. 
Magyarország jelentős részt 
vállalt Európa újkori történel-
mének megváltoztatásában. 
Részese volt a nagy és kisebb 
zsarnokok megtörésének, ez-
zel jogosulttá vált arra, hogy 
mihamarabb teljes jogú tagja 
legyen az Európai Uniónak, 
amely a sokszínűség egységén 
felépülve Európa államainak 
határok nélküli együttélését 
hozza létre - mondta Dávid 
Ibolya. 

A kiállítás megnyitóján 
Georg von Neubronner, a Né-
met Szövetségi Köztársaság 
budapesti nagykövetsége kép-
viseletében méltatta a 89-es 
Páneurópai Piknik jelentősé-

gét. A piknik és a határnyitás 
tárgyi emlékeiből rendezett ki-
állítást német múzeumi anyag 
egészíti ki. A drámai erejű fo-
tók hiteles képet adnak a ketté-
szakított Németország belsó 
határa mentén történtekről. Az 
ünneplók a kiállítás megnyitá-
sát követően a határnyitás hely-
színén felállított kopjafa körül 
helyezték el az emlékcsokro-
kat. A piknik egykori szervezői 
felelevenítették a kilenc évvel 
ezelőtti eseményeket. 

A kopjafánál Martonyi Já-
nos külügyminiszter hangsú-
lyozta: ennek a helynek igazi 
emlékhellyé kell válnia, hiszen 
nemcsak a német egység, ha-
nem Európa egysége is itt szü-
letett meg. 

Öszi salátapalánta-
19 akció! 
A GROW GROUP MAGYAR-HOLLAND PALÁNTANEVELŐ KFT. 

felgyői telephelyén 
szeptemberi szállítással őszi salátapalántára megrendelést felveszünk. 

AKCIÓ! 
Az első 5000 palánta csak 5 Ft + áfa/db, 

a további mennyiség 6,80 Ft + áfa/db áron rendelhető meg. 

GROW GROUP Palánta Kft. Felgyő, Majsai út 1. 
Telefon/fax: 63/480-050. 
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